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Z Á P I S N I C A 

z 20. rokovania Miestneho zastupiteľstva 

Mestskej časti Košice – Juh  konaného dňa 29.01.2025 v zasadačke Miestneho úradu MČ 

Košice – Juh na Smetanovej ul. č. 4, Košice so začiatkom 

o 16.00 hod. 

 

K bodu č. 1: Otvorenie rokovania, určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice a voľba 

návrhovej komisie, schválenie programu zasadnutia 

______________________________________________________________________________ 

p. Anna Súkeníková, starostka MČ Košice - Juh (ďalej len „starostka“): Vážené poslankyne, 

vážený poslanci, vážená pani kontrolórka, pani prednostka, pán zástupca, otváram 20. rokovanie 

miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-juh ktoré bolo podľa ustanovenia § 13 ods. 1 a 

§ 13 ods. 4 písm. a) zákona Slovenskej národnej rady číslo 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v 

znení neskorších predpisov a podľa § 15 ods. 2 písm. a) zákona Slovenskej národnej rady číslo 

401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov riadne a včas zvolané. Na dnešnom 

rokovaní Vás všetkých srdečne vítam. Svoju neúčasť na dnešnom rokovaní ospravedlnila pani 

poslankyňa Jana Lévyová.  Prv, ako začneme, žiadam vás, aby ste sa všetci prezentovali zasunutím 

identifikačnej karty do otvoru hlasovacej jednotky a stlačením ľubovoľného tlačidla potvrdili 

svoju prítomnosť. Konštatujem, že v tejto chvíli je podľa prezentácie na rokovaní prítomných 12 

poslancov, takže miestne zastupiteľstvo je uznášania schopné. Vážené poslankyne, vážení 

poslanci, za zapisovateľku z dnešného rokovania určujem zamestnankyňu mestskej časti Košice-

juh pani Marcelu Zeleňákovú. Za overovateľov zápisnice určujem poslancov pána poslanca 

Očkajáka a pána poslanca Blanára. Do návrhovej komisie, ktorá prednesie svoje návrhy uznesení 

z dnešného rokovania navrhujem zvoliť poslancov pána poslanca Sušilu za predsedu a za členov 

pani poslankyňu Mackaničovú a pána poslanca Múdreho. Má niekto iné návrhy ? Pokiaľ nie, 

dávam hlasovať, kto je za, aby členmi návrhovej komisie boli navrhnutí poslanci. Nech sa páči 

hlasujete.“  

Číslo hlasovania: 2 

Číslo bodu: 1. 

Otvorenie rokovania, určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice, voľba návrhovej komisie a 

schválenie programu zasadnutia - 

Poslanci miestneho zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

Za: 11 

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

Nehlasovali: 1 

Prítomní: 11 
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starostka: "Za 10, proti 0, zdržalo sa 0, konštatujem, tento návrh prijatý bol. Vážené poslankyne, 

vážení poslanci, návrh dnešného rokovania je uvedený v pozvánke, ktorá Vám bola zaslaná 

elektronicky spolu s informáciou o tom, že materiály na rokovanie miestneho zastupiteľstva k 

jednotlivým bodom sú zverejnené na elektronickom úložisku vytvorenom pre poslancov 

miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-juh. Teraz žiadam návrhovú komisiu o prednesenie 

uznesenia k návrhu programu dnešného zasadnutia miestneho zastupiteľstva podľa programu, 

ktorý bol zverejnený na úradnej tabuli a na webovom sídle mestskej časti Košice-Juh.“ 

Návrhová komisia: "Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti Košice-Juh podľa platných právnych 

predpisov schvaľuje body 20. zasadnutia miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice Juh."   

starostka: "Dávam hlasovať za program dnešného zasadnutia miestneho zastupiteľstva.“ 

Číslo hlasovania: 2 

Číslo bodu: 1. 

Otvorenie rokovania, určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice, voľba návrhovej komisie a 

schválenie programu zasadnutia - 

Poslanci miestneho zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

Za: 11 

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

Nehlasovali: 1 

Prítomní: 11 

starostka: "Za 11 proti 0 zdržalo sa 0, konštatujem, tento návrh prijatý bol.“ 

1. Otvorenie rokovania, určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice, voľba návrhovej 

komisie a schválenie programu zasadnutia 

2. Návrh Programového rozpočtu Mestskej časti Košice - Juh na roky 2025 – 2027 

3. Záver 

starostka: "Chcem sa opýtať, či niekto z poslancov má návrh na zmenu alebo doplnenie 

programu? „Pokiaľ nie, vážené poslankyne, vážení poslanci, pristúpime k bodu číslo 2 a tým je 

Návrh programového rozpočtu mestskej časti Košice-juh na roky 2025 až 2027.“ 

K bodu č. 1: Návrh Programového rozpočtu Mestskej časti Košice - Juh na roky 2025 – 2027 

______________________________________________________________________________ 

starostka: „Návrh programového rozpočtu mestskej časti Košice-juh na roky 2025 až 2027 bol 

prerokovaný v poslaneckých kluboch ako aj na spoločnom pracovnom stretnutí u mňa ako 

starostky s poslancami miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-juh. Návrh rozpočtu bol 

zverejnený na úradnej tabuli a na webovej stránke mestskej časti v zmysle zákonných požiadaviek 

a následne predložený na rokovanie komisií a miestnej rady. Všetky komisie odporúčali tento 

návrh rozpočtu bez pripomienok predložiť na schválenie. Rovnako tak aj miestna rada. K návrhu 
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rozpočtu je priložené aj stanovisko pani kontrolórky mestskej časti s odporúčaním schváliť návrh 

rozpočtu na rok 2025 a zobrať na vedomie návrh rozpočtu na roky 2026 a 2027. K danému 

materiálu otváram rozpravu. Pani kontrolórka by sa rada vyjadrila, nech sa páči pani kontrolórka.“ 

kontrolórka: "Ďakujem pekne za slovo pani starostka. Chcem len zhrnúť v rámci svojho 

stanoviska, že v zmysle § 18 f ods. 1 písm. c) zákona č. 369 z roku 1990 zbierky o obecnom 

zriadení v neskorším predpisov, predkladala som na rokovanie Miestneho zastupiteľstva mestskej 

časti Košice-juh odborné stanovisko k návrhu programového rozpočtu mestskej časti Košice-juh 

na roky 2025 až 2027. Odborné stanovisko k návrhu viacročného rozpočtu mestskej časti na roky 

2025 – 2027 a k návrhu rozpočtu mestskej časti na rok 2025 bolo spracované na základe 

predloženého návrhu Programového rozpočtu Mestskej časti Košice – Juh, ktorý bol spracovaný v 

súlade s § 9 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov. Predkladané stanovisko je zamerané 

najmä na posúdenie súladu návrhu rozpočtu so zákonom a rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy a na identifikáciu prípadných rizík rezerv plnenia rozpočtových príjmov a výdavkov.  

návrh rozpočtu je spracovaný v súlade so zákonom o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy ako viacročný rozpočet na roky 2025 až 2027. Bežný rozpočet, kapitálový rozpočet je 

schodkový a rozpočet finančných operácií je prebytkový. Schodok bežného rozpočtu na rok 2025 

je krytý príjmovými finančnými operáciami a prevodom z rezervného fondu. Schodok 

kapitálového rozpočtu za rok 2025 je krytý prostriedkami rezervného fondu a nevyčerpanými 

finančnými prostriedkami z minulých rokov.  T. j. z poplatku za rozvoj. Podotýkam, že návrh 

rozpočtu bol zverejnený zákonným spôsobom v zákonom stanovenej lehote v súlade s § 9 ods. 2 

zák. 369 z roku 1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov. Mestskej časti Košice-

juh odporúčam, aby dôsledne kontrolovalo vývoj príjmov a výdavkov svojej mestskej časti a 

efektívne hospodárila a nakladala s finančnými prostriedkami, s ktorými v rámci roka plánuje 

vynakladať.  A to najmä z dôvodom, ktoré vyplývajú z finančnej situácie samospráv na Slovensku, 

potom samozrejme aj z finančnej situácie v meste Košice a z prijatých opatrení štátu a to hlavne 

prerozdeľovanie podielových daní pre mestské časti Košice. Na základe uvedených skutočností 

odporúčam miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Košice-juh schváliť návrh rozpočtu mestskej 

časti Košice - juh na rok 2025 a zobrať na vedomie návrh rozpočtu mestskej časti Košice-juh na 

roky 2026 27. Ďakujem pekne."   

starostka: "Ďakujem veľmi pekne pani kontrolórka, nech sa páči pani poslankyňa Ivančová."  

p. Ivančová: "Vážená pani starostka, kolegovia a verejnosť. Za mňa ako predsedníčku sociálnej 

komisie, aj za celú sociálnu komisiu, keď môžem povedať tak v tomto rozpočte sa mne osobne 

nepáči celá tá oblasť sociálnej opatrovateľskej služby aj zariadenia opatrovateľskej služby, ako je 

to vlastne vysvetlené to financovanie. Napriek viacerým otázkam, opytovaniu sa akým spôsobom 

to budeme kryť ? Je moja základná otázka momentálne taká, ako sú kryté tie výdavky na 

opatrovateľskú službu, ktoré sú v tom rozpočte vlastne uvedené a či je ten plán B už nejaký taký, 

aby sme vedeli, čo budeme robiť, lebo do nekonečna sa tie peniaze z rezervného fondu brať 

nemôžeme a neviem si predstaviť, čo to vlastne bude potom. Nebolo to vlastne vysvetlené chceli 
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sme vtedy odpoveď tohto vyznačenia odpoveď, čiže bola by som rada ak by som to vedela a aby 

som mohla vlastne podporiť alebo nepodporiť rozpočet a podľa toho sa rozhodnúť. Ďakujem 

pekne." starostka: "Ďakujem pekne, tak z mojej strany minulý týždeň sme poslali vyúčtovanie na 

mesto za rok 2024. Viackrát som sa informovala, akým kľúčom budú financovať tento rok 

opatrovateľskú službu. Na meste Košice sa mi bohužiaľ do dnešného dňa nevyjadrili, len mi 

potvrdili, že majú záujem aj naďalej financovať v našom meste opatrovateľskú službu. Len akým 

pomerom resp. akým kľúčom, nedostala som zase konkrétne odpovede. Čo sme na meste 

prezentovali, takže mestská časť už nie je ochotná ani nemá z čoho financovať túto opatrovateľskú 

službu alebo ten rezervný fond nemáme nejak špeciálne veľký, aby sme dokázali pokryť takéto 

výdavky. Z mojej strany sú 3 možnosti, buď to bude financovať mesto Košice v plnej miere, jedna 

možnosť, 2. možnosť môžeme to odovzdať mestu Košice, keď sa takto dohodneme a tú alikvótnu 

čiastku by nám  mohli uhradiť alebo 3. možnosť bude otvorená opätovne nejaká výzva zo štátu a 

prídu nám finančné prostriedky. Určite do polovičky februára by som chcela mať jasné stanovisko 

od mesta, poprípade ešte pána inžiniera Zahoranského ako ekonóma by som poprosila, aby ma 

doplnil."  

p. Zahoranský: "Ďakujem za slovo. Zariadenie opatrovateľskej služby je financované z troch 

zdrojov sú to štátne peniaze, kde máme podpísanú zmluvu s ministerstvom, kde nám tieto peniaze 

prídu, potom sú tam vlastné príjmy od klientov,  s ktorými rátame a samozrejme je to financované 

aj z mesta Košice. Čo sa týka opatrovateľskej služby tam je opatrovateľská služba financovaná z 

dvoch zdrojov, hlavným zdrojom je samozrejme účelový transfer mesta Košice a potom sú tu 

vlastné príjmy od klientov. V minulom roku po vzájomnej dohode a po schválení zastupiteľstvom 

našim, bol tretím zdrojom financovania a to rezervný fond. V tomto roku, je návrh rozpočtu 

navrhnutý tak, že v rámci opatrovateľskej služby sa ráta iba s účelovým transferom z mesta Košice 

a s vlastnými príjmami od klientov. Nie je tam zahrnuté to čerpanie z rezervného fondu  na tento 

účel. V závislosti od vývoja situácie tak ako pani starostka pred chvíľočkou povedala to, budeme 

túto situáciu riešiť. V prípade, že nám mesto Košice neposkytne účelový transfer na poskytovanie 

tejto služby v rámci opatrovateľskej služby, tak budeme sa musieť tomu prispôsobiť. Uvidíme, 

aký bude vývoj. K dnešnému dňu nám mesto Košice ešte zatiaľ neposlalo účelový transfer ani na 

zariadenie opatrovateľskej služby ani na opatrovateľskú službu, čiže nemáme ani písomné 

stanovisko z mesta Košice napriek tomu, že rozpočet mesto má schválené a nemáme zatiaľ ani 

reálne nejakú sumu pripísanú na účet, ktorú by nám v tomto mesiaci poslali. Sú tam ešte 2 dni do 

konca mesiaca, uvidíme. Zatiaľ toľko. Ďakujem."  

starostka: "Ďakujem veľmi pekne, ešte rada by som podotkla, že momentálne máme stále 

prítomných štyroch mestských poslancov, pána poslanca Knapa, pána poslanca Múdreho, pána 

poslanca Géciho, ktorý prišiel sa pozrieť na zastupiteľstvo a mňa ako mestskú poslankyňu ako 

starostku mestskej časti, tak by som chcela vyzvať aj pánov poslancov, ktorí sú z rôznych 

poslaneckých klubov, aby podporili túto opatrovateľskú službu, aby Mestská časť získala financie, 

aby mohla prevádzkovať túto službu ďalej, lebo robíme túto službu výborne si myslím. Sú veľmi 

dobré ohlasy na ňu a nejde tu len o financie, ale predovšetkým o ľudí, ktorí túto službu potrebujú, 
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a bez tejto služby, ktorú poskytuje naša mestská časť by veľakrát boli stratení, lebo sú odkázaní 

len na tie opatrovateľky, ktoré chodia za nimi domov, takže prosím vás, aby ste to podporili aj vo 

svojich poslaneckých klubov a na zastupiteľstve, keď sa otvorí táto problematika. Nech sa páči, 

pán poslanec Knap."  

p. Knap: "Ďakujem veľmi pekne, vážené dámy, vážení páni. Určite podporujem celý čas všetky 

aktivity, ktoré sú pre občanov nielen juhu ale aj mesta. Tam skôr sa ma pýtali otázku, prečo 

Mestská časť juh a ešte 1 nemenovaná Mestská časť podali žiadosť v minulom roku v posledný 

deň, kedy sme stratili nárok na dotáciu. Sumu presnú Vám nepoviem, či to bolo 100 alebo 130 000. 

Tým pádom sme sa nedostali ku čerpaniu. Toto mi bolo interpretované na meste Košice, že dve 

mestské časti to podali na poslednú chvíľu, ale prišiel som s niečím iným.  To je z mesta Košice. 

Občania sa ma dopytovali v rámci rozpočtu na 2 položky v rozpočte - 1. je zriadenie komunitnej 

kaviarne za 40.000 EUR, čo nás k tomu viedlo na mestskej časti, že ju ideme zriadiť za takúto 

sumu ? Keď si pamätáte vážení poslanci, vážené poslankyne, poslanci, tak sklenená kocka pri 

hoteli centrum, čo je kaviareň tu bola pred piatimi rokmi aj v komisiách a investor ju zriadil z 

vlastných finančných prostriedkov a využívajú ju všetci okoloidúci aj občania juhu. Nás to nestalo 

nič, súhlas.  Mestská časť, ktorá prevádzkuje komunitnú kaviareň v inej mestskej časti, dopytoval 

som sa, ju má zriadenú tuším cestou sociálneho podniku, ročná strata je 9000 €. Hovoríme, že 

nemáme peniaze, za jedno volebné obdobie nám urobí stratu 36 000. 40 000 dáme do nej.  A kto 

ju bude prevádzkovať? Mestská časť juh alebo súkromný prevádzkovateľ alebo OZ ? Lebo ideme 

niečo vytvoriť, čo bude vytvárať stratu, ak máte opačný názor, ja ho privítam. Vysvetlenie, že z 

čoho to budeme platiť, keď už teraz peniaze nemáme.  Lebo vyzerá, že nemáme. Druhý dopyt, 

lebo to sa pýtajú občania. Ja budem len tlmočiť, keď sa ma niečo pýtajú, pýtam sa vás, pýtam sa 

vedenia mestskej časti. Investícia minigolf za 50 000 €. Toto ihrisko bolo zbúrané minigolfové v 

roku 2022, môžem poprosiť o kolegovia poslanci v roku 2022 bolo zbúrané, keď sa začal projekt 

prestrešenia 23 na prelome 22/23 sa mini golf zbúral, ktorý bol funkčný. Teraz po dvoch rokoch 

my nemáme peniaze a občania legitímne sa ma pýtajú, že zbúrali ste minigolfové ihrisko, lebo 

samozrejme prestrešenie malo prioritu a teraz ho idete vybudovať za 50 000 ? A nemáte peniaze 

ani na sociálne služby ? Ja neviem, čo mám na to odpovedať. Možno na to niekto má odpoveď. Ja 

na to logickú odpoveď nemám. Ďakujem pekne, budem tlmočiť názory občanom názory poslancov 

a vedenia pri schvaľovaní týchto dvoch bodov. Ja si myslím, že je to legitímna otázka občanov, 

keďže z podielových daní a daní  ľudí sa to ide stavať. To nie sú súkromné peniaze. Nikoho z nás. 

Ďakujem."  

starostka: "Mestská časť Košice-juh danú komunitnú kaviareň nebude prevádzkovateľ vo vlastnej 

réžii, ale prostredníctvom prenájmu cez externého partnera. Z toho dôvodu mestská časť Košice-

juh nebude mať žiadne prevádzkové náklady s tým spojené, ale práve naopak, bude dané priestory 

prenajímať a bude mať z toho pravidelný mesačný príjem. Všetky prevádzkové náklady to je 

médiá, zamestnancov a všetko ostatné bude znášať externý prevádzkovateľ. Zároveň táto 

komunitná kaviareň pomôže Spoločensko relaxačnému centru ho spropagovať, zvýšiť jeho 

návštevnosť, poskytne ďalšie služby pre rodičov, ktorí tam chodia s deťmi do nášho Spoločensko 
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relaxačného centra.  Zvýši komfort, čo bude mať efekt a pozitívne ovplyvní príjmy Spoločensko 

relaxačného centra, keďže mesto Košice nám neposkytuje už žiaden finančný transfer.  Túto 

iniciatívu ocenili aj ostatní prevádzkovatelia, ktorí sú u nás v nájme. Veľakrát sa stáva, že prídu 

tam rodičia s deťmi na plávanie a nemajú kde rodičia čakať deti a veľakrát musia v predsieni sedieť 

a tak by posedeli v kaviarni. Komunitná kaviareň bude prevádzkovaná v priestoroch, ktoré boli 

doteraz iba minimálne využívané a s ktorými mala mestská časť doteraz iba náklady na prevádzku. 

Takže by som rada poprosila, pán poslanec, aby si sa zúčastňoval pracovných rokovaní, na ktoré 

pozývam všetkých poslancov a vedel by si o tejto investícii, lebo mali sme aj investora, ktorý 

predstavil svoj zámer, poslanci mu dávali otázky. Pokiaľ by daný prevádzkovateľ nechcel si zobrať 

túto kaviareň, máme Občianske združenie macocha a ktoré by okamžite prebralo priestory.  Po 

ďalšie, čo sa týka výzvy národného projektu opatrovateľská služba, dátum tam nebol stanovený, 

výzva bola otvorená do vyčerpania zdrojov. Vedúca sociálneho sa vyjadrila, že zdroje sa nedajú 

tak ľahko vyčerpať a že ešte máme počkať na vyjadrenie mesta, ako sa rozhodnú ostatné mestské 

časti. Tak práve preto trvalo trochu dlhšie dokiaľ sme to podali, ale v deň uzatvorenia výzvy bola 

naša žiadosť ešte podaná.  Čo sa týka golfového ihriska na Športovo zábavnom areály, keby si 

vedel pán poslanec nejde to z bežných financií, z ktorých môžeme financovať opatrovateľskú 

službu alebo ich použiť na niečo iné, ale ide to z poplatku za rozvoj na ktorý je osobitný zákon 

načo sa ten poplatok za rozvoj môže použiť. Poprípade môžeš kľudne reagovať faktickou 

poznámkou."  

p. Knap: "Ja nehovorím teraz z akých výdavkov to ide, pred dvoma rokmi sa zbúralo funkčné 

mini golfové ihrisko. Teraz nemusíš to hovoriť osobne, skús to vysvetliť občanom. Ihrisko, ktoré 

sa pred dvoma rokmi funkčné zbúralo, prečo sa ide za 50 000 postaviť. Nič viac okolo toho, čo sa 

týka samotnej kaviarne, privítam, potlesk kolegu, super, keď mi ideme súkromníkovi postaviť 

kaviareň za 40 000, ktorý ju zoberie do nájmu?  

starostka: "Nie, my ideme rekonštruovať priestor, ktorý dáme do nájmu."  

p. Knap: "Defakto, staviame kaviareň niekomu, s kým si sa už dohodla."  

starostka: "Samozrejme, mali sme tu na viacerých investorov. Jedná sa o to, že zrekonštruujeme 

vonkajší priestor, ktorý dáme potom do nájmu nájomníkovi, ktorý si dá dokopy vnútorný priestor." 

p. Knap: "Dobre,  v tom prípade ja si dám o pol roka žiadosť, že chcem si dať vystavať za 40 000 

priestor Mestskou časťou Košice - Juh pre Človeče nezlob se a budem tam hrať v rámci 

občianskeho združenia s ľuďmi a bude platiť nájom ale za 40.000 mi postavíte priestor." starostka: 

"Ale mi nejdeme nič stavať, pán poslanec." 

p. Knap: " Idete to zriadiť za 40.000 €?"  

starostka: "Nie, my ideme zrekonštruovať priestor a keby som tam dala rekonštrukcia kolkárne, 

tak by bolo zle, lebo je to rekonštrukcia kolkárne. Hoci čo by sme daným priestorom urobili, aj tak 

by to bolo z Tvojho pohľadu nedobré."  
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p. Knap: "Nie, nie, nie, nie všetko je nedobré len človek sa bude tešiť, že sa mu pripraví kaviareň  

za 40 000. To je  pre reálny pohľad nie môj, občanov. Vy týmto rozhodnutím aj poslanci všetci, 

čo ste tu, sa budete zodpovedať svojim voličom. Aj s mini golfom, aj s kaviarňou. Lebo toto v 

žiadnom prípade nemôžem podporiť, lebo je to absolútny nezmysel. Ale keď ho schválite, je to na 

vašich pleciach a že budete spokojní, lebo viem, že ste sa dohodli, čo jeden hlas znamená, nič.  

Dobre, bolo vysvetlené, ďakujem pekne, nemám čo dodať."  

starostka: "Nech sa páči s faktickou pán poslanec Sušila."  

p. Sušila: "Zareagujem na obe veci. V 1. rade, Vilo, úplne normálne, pragmaticky, ak by sme ten 

priestor dali hocikomu ako trebárs tá kocka, urobí si tam kaviareň, zistí o 2 roky, že mu to nejde. 

On si to celé vystaval. Máš pocit, že rozoberie to do tehly a zoberie to celé preč ? No nie, oveľa 

reálnejšie bude, teraz to budem hovoriť obrazne, že namiesto kaviarne si tam urobí herňu. Urobí 

si tam čokoľvek iné alebo je to celé jeho, akurát na pozemkoch mestskej časti. A budeme mať 

minimálny dopad na to, dosah,  aby sme mu zabránili v nejakej činnosti pokiaľ nie je vyslovene 

nelegálna. Teraz keď to tam zrekonštruujeme do stavu nazvime to holobytu a jemu o 2 roky to 

nepôjde, odsťahuje sa, zoberie si inventár a my to vieme prenajať niekomu inému, čiže nechať tam 

drevenú barabizňu, ktorá je nevykurovaná, ktorá chátra, neprinesie nič, je možnosť A, možnosť b 

je tá, ktorú hovoríš Ty aby si to celé postavil, ale ideme do obrovského rizika, že ak mu tá kaviareň 

nepôjde, lebo sa to môže stať, tak tam bude prevádzkovať niečo iné s našim minimálnym dosahom 

na to, aby sme to vedeli regulovať a keď to my postavíme, je to naše, dávame to do prenájmu a on 

si to celé môže zariadiť za galériu, raz za kaviareň, raz za miesto na doučovanie detí zo Základnej 

školy, to je úplne jedno, čo on si to celé zariadi a nám stále z toho ide peniaz z prenájmu, čiže my 

ako Mestská časť jasné, že investujeme, ale mesačne sa nám to bude vracať v tom, že po čase tento 

nápad bude ziskové. Čiže, berieme to ako najmenšie zlo z reálnych možností to je 1. vec 2. vec 

golfové ihrisko bolo v stave takom ako bolo, my sme ho videli, pravdepodobne si ho videl aj Ty 

tam videl ak ty vidiel IT a bolo to také mini golfové ihrisko, ktoré bolo hrateľné, ale skôr pre deti. 

A keby si sa detailnejšie pozrel, aké golfové ihrisko chceme stavať, chceme ho stavať také,  aké je 

aj na Aničke, ktoré je permanentne obsadené. Čiže, to sú 2 veci. ad 1) muselo ustúpiť prestrešeniu 

ako veľkej investícii, lebo to neprenesieš, to jednoducho golfové ihrisko neprenesieš a stojí Ťa to 

možno 70 % výdavkov na nové, takže padlo, ustúpilo väčšej investícii, naopak je dopyt a máme z 

areálu na to spätný ohlas, že je dopyt po ňom, tak sa rozhodlo, že už nebudeme stavať v 

úvodzovkách hračkárske ako to bolo, menšie, ale urobí sa plnohodnotný minigolf ako je na Aničke, 

po ktorom je veľký záujem a keďže tam dosť často na Aničku chodím, vidím, že je permanentne 

obsadené. Áno, je to investícia, a nemôže sa ako povedala pani starostka porovnávať financovanie 

ZOS-ky, ktoré musí ísť z úplne iného rozpočtu ako financovanie golfového ihriska, ktoré je 

kapitálové. Čiže, aj to treba potom občanom vysvetliť a budeš to vysvetľovať aj Ty, aj my, aby to 

pochopili, nie každý je tak finančne gramotný, že jednoducho ja, aj keď by som chcel tú ZOS-ku 

financovať, z kapitálového to nemôžem.  Možno nejaký, nie som až taký tak znalý ale, ale ich bolo 

by hlúpe dávať bežný rozpočet z kapitálových výdavkov, to je krajná možnosť. Tento rok možno 
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ešte podľa toho, čo mi hovorí kolega, že áno, ale budúci rok nie. Ale tak si ďalší s faktickou, tak 

sa k tomu vyjadri."  

starostka: "Ďakujem veľmi pekne za doplnenie pán poslanec ešte by som podotkla, že aj na  OSN 

v 1 až kaviareň aj na golfové ihrisko sa poskytnú kapitálové výdavky a poplatok za rozvoj, ktoré 

vieme potom premeniť na bežné v budúcnosti a tak znižovať schodok bežného rozpočtu mestskej 

časti. Potom pán inžinier Zahoranský, prípadné otázky. Nech sa páči pán poslanec Tobák."  

p. Tobák: "Ďakujem pekne, ja by som rád doplnil presne, že po 1) to nie sú podielové dane 

občanov, to je poplatok za rozvoj, ktorý platia developeri, keď postavia nejakú budovu, čiže 

vlastne to by si im mal vedieť odpovedať ihneď na ulici, aby si sa nemusel pýtať na zastupiteľstve, 

no a to som chcel ďalej, že, dobre podotkla starostka, takže nemusím toto vysvetľovať, takisto 

Rado Sušila veľmi dobre vysvetlil. Ja by som len doplnil asi možno to, možno to aj pán Zahoranský 

vysvetlí, počítame aj nejaké návratnosti, tých výnosov z prenájmu, ktoré budú potom použité v 

bežnom rozpočte. Môžeme ich napr. použiť práve na financovanie Zosky, OS-ky alebo 

Spoločensko - relaxačného centra alebo Športovo zábavného areálu, atď. Čiže, je to veľmi 

pozitívne premeniť tieto peniaze, ktoré nám prichádzajú od developerov vo forme poplatku za 

rozvoj, ktoré investujeme a generujú nám bežné príjmy. ako ekonóm Ti to vysvetľujem. Zároveň 

máme tam vypočítané návratnosti. Máme veľmi dobre návratnosti z investícií na športovo 

zábavnom areáli, čo sa dlhodobo potvrdzuje. Zároveň tu máme zmluvu uzavretú s 

prevádzkovateľom, ktorá hovorí o tom, že pravdepodobne sú tam kartóny sú tam nejaké zmluvné 

pokuty to upresní pán Zahoranský, ale máme tam vypočítanú návratnosť na základe toho nájmu a 

je to veľmi výhodný obchod, takže len toľko by som k tomu dodal. Ďakujem." 

starostka: "Ďakujem veľmi pekne, ešte pán Zahoranský, vedúci ekonomického oddelenia 

poprosím vás poprípade doplňte." 

p. Zahoranský: "Ďakujem za slovo. Doplním možnosti financovania bežného rozpočtu z 

kapitálových zdrojov. Zákon o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy v posledných 

rokoch a výnimkou nie je ani rok 2025, kedy 15. 12. nadobudla účinnosť novela zákona, ktorá 

umožnila mestám obciam, ako aj vyšším územným celkom zostaviť bežný rozpočet ako 

schodkový a tento schodok kryť buď rezervným fondom alebo dokonca aj úvermi z banky. Ale, v 

tomto prípade, keď sa pozriete, tak mini golf nie je financovaný z rezervného fondu, ale je 

financovaný a bude financovaný z poplatku za rozvoj. Tam zákon hovorí jednoznačne, poplatok 

za rozvoj je možné použiť len na kapitálové investície a dokonca zákon vymedzuje, na ktoré 

konkrétne kapitálové investície sa dá použiť. Čiže nie je možné použiť na všetko. Preto, v tomto 

prípade, tieto finančné prostriedky, aj keby sme ich vôbec v roku 2025 sa rozhodli nepoužiť, tak 

my tieto finančné prostriedky nemôžeme cez zastupiteľstvo dať schváliť a použiť ich na 

financovanie opatrovateľskej služby a podobne, pretože zákon to neumožňuje. Zákon umožňuje v 

súčasnosti použiť rezervný fond, to sme využili už aj v roku 2024, kedy zastupiteľstvo schválilo 

dofinancovanie opatrovateľskej služby do sumy 110.000 EUR, ale poplatok za rozvoj nie je možné 

na to použiť. Poviem ekonomický pohľad, aj z pohľadu komunitnej kaviarne aj z pohľadu 



Zápisnica z 20. rokovania MZ MČ Košice – Juh, konaného dňa 29.01.2025  Strana 9 z 24 
 
 

minigolfu v rámci ŠZA. Je to priestor, ktorý je nevyužitý momentálne v rámci SRC. Vieme veľmi 

dobre, že bohužiaľ mesto Košice nám už nedáva účelový transfer na naše zariadenia s 

celomestským charakterom a jednoducho sme prišli o veľký balík finančných prostriedkov a 

musíme túto ťarchu znášať my. Preto sa snažíme využiť akýkoľvek voľný priestor, ktorý nie je 

využívaný a v prípade SRC nám dokonca priamo generuje aj výdavky s tým spojené, pretože je 

tam kúrenie, nie je z toho žiaden príjem, sú tam náklady na prevádzku, údržba a podobne.  Z môjho 

pohľadu ako ekonóma sa javí veľmi rozumné tento priestor zrekonštruovať a prenajať ho ďalej a 

týmto spôsobom premeniť kapitálové investície tak ako povedala pani starostka do bežných 

príjmov, aby nám to generovalo bežné príjmy, pretože spoločensko relaxačné centrum vieme 

veľmi dobre generuje stratu, pretože tie aktivity nie sú natoľko, aby mohlo to pokryť, a preto 

hľadáme všetky možnosti ako túto stratu minimalizovať. A toto je myslím si, že veľmi dôverný 

spôsob ako premeniť nevyužitý priestor na využitý, ktorý nám bude generovať namiesto 

výdavkov, príjem. To isté sa týka v podstate aj minigolfu s tým, že poviem a doplním, informáciu. 

V minulosti sme mali zriadený tzv. adventure golf, nie minigolf.   Ten bohužiaľ padol za obeť 

prestrešeniu ľadovej plochy, ktoré zasahovalo priamo do golfových ihrísk, ktoré ten adventure golf 

tvorili.  Nedalo sa to už nejakým spôsobom zachrániť, preto aj zastupiteľstvo v roku 2023 

odsúhlasilo jeho likvidáciu a vyradenie z majetku mestskej časti. Napriek tomu ten priestor tam 

ostal nevyužitý a znova hľadáme spôsob na to, ako tento priestor využiť, a ako premeniť  

kapitálovú investíciu z poplatku za rozvoj na to, aby táto investícia generovala čistý príjem a aby 

sme ten areál mohli udržať, pretože aj z fondu na podporu športu sme sa zaviazali, že prestrešenie 

ľadovej plochy ako projekt musíme udržať, po dobu minimálne desiatich rokov. Preto robíme 

všetko pre to, aby tá udržateľnosť bola a aby ten areál generoval, čo najviac vlastných príjmov, 

pretože ak vytvorí stratu, tak tá strata je potom mestskej časti."  

starostka: "S faktickou poznámkou p. poslanec Knap."  

p. Knap: "Ďakujem pekne za vysvetlenie.  Asi sme sa nepochopili.  Určite je dobré rekonštruovať 

každý priestor, ktorý je možný, ak je to možné z poplatku za rozvoj, je to investícia, čo ľuďom 

vadí a sú na to citliví, že my už vopred vieme, že niekomu rekonštruujeme priestor pre jeho 

kaviareň, kde on nemusel nič investovať ako tá kocka ktorá je pri Centrum-e.  Proste mi mu 

pripravíme hotový priestor za 40 000. Neviem, či sa rozumieme, o čom rozprávam. Tu nemusela 

byť žiadna investícia, tu dávame 40 000, bude nájom, samozrejme peniaze pôjdu z nájmu. Pri 

golfe, znovu sa vrátim späť.  Nikto nie je proti tomu, že sa ide stavať najnovší golf v Košiciach. 

Čo vadí ľuďom? Zbúrali sme golfové a staviame na ňom golfové po dvoch rokoch. To je pohľad 

bežného občana. Môže mať ten občan taký názor a pohľad,  či nesmie mať?  No ja si myslím, že 

legitímne sa môže pýtať, ale určite nebudem do toho zaťahovať alebo spájať sociálne služby." 

starostka: "Treba správne to vysvetliť občanom a potom aj občania budú spokojní a aké sú 

poplatky ako funguje samospráva. Nech sa páči p. poslanec Sušila."  

p. Sušila: "Vilko veľmi v krátkosti.  To je presne ako prenájom priestorov, ak to necháme hladom, 

bude tam 0. 2. vec je veľmi zavádzajúce povedať, my to pre niekoho rekonštruujeme. No jasné, že 

jasné, že tu muselo byť niekoľko záujemcov. Urobil sa prieskum. Bolo by blbé pre každého, aby 
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sme rekonštruovali priestor bez akejkoľvek aspoň trošku konkrétnejšej vízie, čo by tam mohlo 

byť. Prihlásilo sa niekoľko záujemcov 1 z nich chcel kaviareň možno dvaja, boli tam aj iné návrhy, 

nám sa zdala najvhodnejšia kaviareň. to, že bol záujemca, ja neviem o tom, že by bol vopred prijatý 

veď nakoniec ešte sa vôbec nemusí stavať, keď sa to neprijme, to si povedal ty, 2. vec mi to 

zrekonštruujeme ako v úvodzovkách v podnikateľskom centre kancelársky priestor. On tam bude 

musieť investovať,  bude si musieť doniesť celý inventár, všetko, my to urobíme ako holobyt.  

Rozdiel je ten a ten som už povedal, že keď mu to po dvoch rokoch nepôjde,  zoberie si inventár, 

holobyt nechá. A môžeme to prenajímať ďalej. V každom prípade pre nás to bude pasívny príjem, 

ktorý bude generovať presne tie bežné príjmy v ktorých máme schodok. A tie nám chýbajú. Ale 

máme kapitálové, ktoré sú a 2. vec už to tu tiež odznelo, čítaj prosím medzi riadkami, lebo ja fakt 

už neviem, ako to mám vysvetliť. Zbúralo sa to kvôli tomu, že to ustúpilo väčšej investícií a nebolo 

to vôbec v ideálnej kondícii, čiže to ustúpilo väčšej investícii to nebolo, pretože my sme sa 

rozhodli, že to zbúrame. Proste tam bolo treba urobiť prestrešenie, veľkú investíciu, ktorá prináša 

ďalšie peniaze do ŠZA. 6 a keďže ľudia zareagovali na to, že sa to zrušilo a vieš veľmi dobre, že 

ten golf tam bol roky rokúce to nebolo také, že rok a pól a sme to zbúrali, bol dopyt, tak ideme 

tam postaviť štandardné, netvrdím si povedať, že najmodernejšie ale normálne štandardné golfové 

ihrisko, čiže takto treba aj občanom povedať. Áno, zbúralo sa to preto, zlikvidoval, lebo už bolo 

nazvime to staršie nebolo ideálne, bolo to malé neštandardné  a navyše ustupovalo  tej veľkej 

investícii. Čiže, keď to ustúpilo investícii, tak ako ti ustúpia niektoré parkovacie miesta kvôli 

polopodzemným kontajnerom, vysvetlíš prečo, to hovorím ako ilustratívny príklad a je potom 

dopyt, no tak to ihrisko urobíme o pár metrov ďalej, lebo je potom dopyt a je reálny predpoklad, 

že to bude nosiť ďalšie peniaze ako bežné príjmy. To je všetko."  

starostka: "Ďakujem pekne, nech sa páči pani prednostka."  

prednostka: "Ešte ja by som si dovolila na margo tej kaviarne ste spomínali, že vlastne má 

mestská časť tiež zriadenú  kaviareň, vieme o ktorú, áno, cez sociálny podnik a že vykazuje stratu 

a vlastne práve z toho dôvodu ona vykazuje stratu, lebo je v podstate platená z mestskej časti, 

všetci zamestnanci, všetko, všetko, čo sa týka kaviarne bolo vlastne hradené mestskou časťou a v 

tomto prípade to takto teda nebude, lebo všetky náklady s tým spojené si bude platiť vlastne ten 

investor, ktorý tam príde. A už momentálne teraz máme dokonca, keď sme hovorili, že teraz sa 

budú rekonštruovať tieto priestory, zatiaľ teda s predpokladom, že to bude tá kaviareň, ale už teraz 

vieme, že máme dopyt, že v prípade, že by tam tá kaviareň nešla, alebo by sa zrušila a odišiel by 

prevádzkovateľ, už teraz vieme, že majú záujme tí, ktorí teraz v súčasnosti sú v SRC, majú záujem 

o tieto priestory, majú vlastne po tej rekonštrukcii. Čiže určite to nezostane ľadom a určite tak ako 

to už viacerí spomenuli budú z toho určite generované nejaké zisky."  

starostka: "Ďakujem, nech sa páči pán poslanec Breicha."  

p. Breicha: "Ďakujem pekne za slovo. Možno na úvod sa chcem poďakovať za veľa užitočných 

informácií, ktoré tu odzneli pred chvíľočkou, len aby sme potom nemali trošku z nášho 

rokovacieho poriadku trhací kalendár. Na faktickú by sa nemalo reagovať faktickou, čiže... 
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Poprosím len toto aby sme si to dodržali do budúcna. Teraz keď môžem na kolegu len, trošku áno, 

všetci sa zodpovedáme občanom, to je jasné, oni nás volia, je to princíp našej demokracie, ktorá 

funguje na Slovensku.  Potom sa mi naskytá otázočka, prečo čakáme stále na peniažky mesta, keď 

máme jednu desatinu v podstate približne poslancov, na mieste, sú z juhu a sú aj chvála bohu dnes 

prítomní, takže. Toto sa vo mne bije, nepotrebujem na to okamžitú odpoveď, ja potrebujem mať 

okamžite prostriedky na ZOS-ku. Odpoveď na to je možno zapeklitá, nie je jednoduchá, 

nehovorím, že sa možno nesnažíte niektorí, niektorí viac, niektorí menej, to ja nebudem hodnotiť, 

lebo nie som tu dnes od toho a chcem sa dostať k rozpočtu, ale v podstate toto je žiaľ top téma, 

ktorú sme v minulosti nemuseli až takto riešiť, takže žiaľ dostali sme sa do tohto. Len, aby sme za 

tým nevideli to, že ideme sa teraz jeden klub druhý už žiaľ neexistujúci podľa počtov naťahovať, 

tu vôbec nejde o to.  Dohoda asi ma obišla, neviem o žiadnej, pani starostka nevzišla z nášho klubu.  

Ani z našich vlastne radov. Určite dohoda takáto neexistuje, samozrejme. Čo sa ale hľadá na tých 

pracovných stretnutiach, čo sa hľadá na komisiách sa hľadá súlad, aby sa našla väčšina, nemusí to 

byť ani väčšina nás, je to väčšina všetkých trinástich poslancov. Aspoň, tak to to vnímam doteraz. 

Ja viem, že existovala štátostrana dnes existuje, mali ste to tam trošku inak, tak, áno, zažil som to 

ok. Takže toľko na margo toho, veľmi rád aj s tebou spolupracujem, s kolegami, kedykoľvek, máte 

na mňa mail, číslo, ak budete vedieť o ZOS-ke niečo viac, možno rýchlejšie ako pani starostka, 

kľudne buďte taký dobrý dajte mi vedieť, mňa to osobne trápi, lebo už aj rodičov mám v takom 

pokročilejšom veku a vnímam to každodenne, že čo ma môže čakať a kto im môže pomôcť, keď 

niečo,  lebo som ešte v produktívnom veku a neviem proste takto rýchlo reagovať na takéto 

sociálne potreby. Vrátim sa k tomu, čo som sa chcel pôvodne pýtať, len som musel 20 minút čakať, 

ale dobre, bola to plodná diskusia.  Trošku  som s poľutovaním sledoval aj to, že v sociálnej sfére, 

možno to boli presunuté prostriedky ináč, nepamätám si, to je možné. Ale napr. aj podpora na ľudí, 

na deti v podprograme svieti 0. Ja si dobre pamätám, keď som bol členom sociálnej komisie, na 

každej komisii sme riešili nejaké mini dotácie 10 €, 20 €,  na školské potreby, na nijakú výpomoc 

na Vianoce, Mikuláš, ja neviem, proste takéto záležitosti, keď sa na to dobre pamätám na to 

určenie, ale v podstate teraz vidím, že nula.  Je to pre mňa tak trošku ťažko obhájiteľné pred ľuďmi, 

keď máme sociálne slabších, máme aj osady, čo nie je ľahko riešiteľný problém a  viem že nejaké 

veci sa tam podnikli, ale to sa nedá zo dňa na deň len tak  dostať ľudí do nejakej inej životnej fázy, 

tak ani toto určite neprospeje tomu podľa mňa, keď aj toto škrtneme a nebudeme im vedieť pomôcť 

ani v takých maličkostiach a kúpiť im perá a zošity, lebo jedine vzdelanie  vás vytrhne z chudoby 

a lepší príklad. Takže nebývať v umakartoch a vzdať to a fetovať toluén a neviem čo všetko, to 

vás nenavedie na novú cestu. to vzdelanie, nejaká tá knižka, ukáže lepší príklad. Potom 

samozrejme je to o školstve, ja nehovorím, že ho poďme suplovať, ale aby sme mohli byť aj 

nápomocní. Toľko k tým sociálnym, ktoré som asi viac vnímal z toho bežného rozpočtu. Chcel by 

som ešte ku kapitálovým pár otázok, ktoré som na komisii pozabudol. tým že sme ich mali  viac v 

ten deň. Rozprávali sme sa o kontajneroviskách o projektovej dokumentácii   Ja som pochopil  z 

komunikácie na komisiách, že už sú pripravené, vidím kolonku v rozpočte 2000, 5000, v podstate 

obrazne povedané teraz číslo, tak asi nie sú lebo projektant nám neodovzdá projekt  bez peňazí, 

takže trošku mi to nehrá potom do toho, možno sa to len vykryje.  Tak to by som poprosil upresniť.  
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Osvetlenia solárne 6 ks, donekonečna opakujem našu ulicu, nemôžme mať káblové, majme 

solárne. Počul som, že už sa niečo riešilo, nemám na to spätnú väzbu najnovšiu. Ale poďme to tam 

upresniť  kde pôjde tých6 ks. Ja už osobne tým neustojím doma, bude 6 ks tu na juhu, kde ? presne, 

lokalitu.  Nielen ulica ale aj lokalita, aj u nás ľudia strácajú trpezlivosť. Prihlásim sa nanovo. 

Ďakujem."  

starostka: "Prihláste sa nanovo. Ja Vám zodpoviem, čo sa týka dotácii na sociálnej podpory 

občianskych združení športových klubov pokiaľ je rozpočet stratový tak nám bohužiaľ nadá sa, aj 

podľa VZN neumožňuje to ani zákon, ale dohodli sme sa aj s poslancami, že počas roka pokiaľ by 

sme v tej 1. na prelome roka vyrovnali rozpočet automaticky by sme presunuli nejaké finančné 

prostriedky na tieto dotácie. Lebo chodia občania, píšu žiadosti a tiež by som bola rada, keby sme 

podporili niektorých, ktorí to naozaj potrebujú alebo vykonávajú nejakú občiansku činnosť v našej 

mestskej časti. Nech sa páči pán poslanec Knap s faktickou poznámkou na pána poslanca Breichu."  

p. Knap: "Ja len krátko budem reagovať. Áno, určite v sociálnej oblasti treba pomôcť,  pani 

starostka je členkou sociálnej komisie na meste Košice a my ako aj mestskí poslanci určite budeme 

nápomocní v tejto veci. Ale musí sa to otvoriť aj na sociálnej komisii, aj na mestskom 

zastupiteľstve a podľa toho ako zváži mesto tak príde rozhodnutie, ale podľa mňa rokovať treba 

dennodenne na tej báze, ale na to tu máme štatutára a zástupcu starostu, prednostku, verím, že 

rokujete každý týždeň na meste Košice, som o tom presvedčený. Takže tie výsledky musia prísť."  

starostka: "Štatutár v roku 2024 bol na meste minimálne 20× ohľadne opatrovateľskej služby. 

Ešte pán poslanec Breicha, tam som nezachytila o ktoré projektové dokumentácie sa jedná? 

Kontajneroviská, áno. Jedná sa o to, že ideme ďalej v projektových dokumentáciách, lebo ku 

každému jednému kontajnerovisku je potrebná nová projektová dokumentácia. Solárne osvetlenia 

nemáme určené. Aj v minulosti som vás vyzývala všetkých poslancov, aby ste konkretizovali, že 

na ktoré detské ihriská, resp. na, ktoré miesta by ste mali záujem osadiť solárne osvetlenie a, čo sa 

týka vašich Palárikovej ulici, tak tam ja poviem kolegynke z oddelenia výstavby, aby sa na Vás 

nakontaktovala a aby ste doriešili konkrétne napojenie osvetlenia halogénu na bytový dom, lebo 

sú tam pozemky, ktoré nevlastní ani mesto. Pán poslanec, nech sa páči."  

p. Knap: "Ja dám len krátku poznámku, keď sa budú dávať osvetlenia, ľudia ich určite radi 

privítajú na chodníkoch a križovatkách, lebo detské ihrisko nasvietiť v noci, deti v noci spia, my 

to vieme, čo máme školopovinné deti alebo sa mali tak detské ihrisko nasvietiť v noci, neviem, či 

je až tak efektívne, lebo naozaj deti sa v noci nehrajú. Ale po chodníkoch chodia ľudia, kľúčové 

križovatky, kľúčové cesty a priechody, to len taká poznámka, aby sme na to dali pozor. Lebo 

nasvietime detské ihrisko a potom, nám budú ľudia vyvolávať a písať, ale na chodníku majú tmu. 

Len drobná poznámka."  

starostka: "Nech sa páči, pán poslanec Hlinka."  

p. Hlinka: "Vďaka za slovo pani starostka, vážené kolegyne kolegovia verejnosť. Ja v skratke by 

som niekoľko malých otázok. 1. je pán Zahoranský ste nám vysvetlili financovanie tých bežných 
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príjmov, čo sa týka sociálnej oblasti, že to je dvojzložkové, 1. zložkou je finančný transfer z mesta 

Košice a vlastné príjmy klientov. tu by ma zaujímala 1. časť financovania, že sa, čo konkrétne 

máme prisľúbené od mesta Košice, príp. do kedy budeme čakať na vyjadrenie vzhľadom na to, že 

tie absentujúce transfery sme financovali z rezervného fondu a potom mám zopár otázok ku 

vybraným položkám kapitálového rozpočtu konkrétne Work out Jantárová - Ludmanská nové 

ihrisko v akej je to vlastne lokalite. Máme nejakú presnú predstavu kde to bude umiestnené a čo 

pozemok, prípadne máme dohodnuté niečo so Správou mestskej zelene ako bude prebiehať tento 

proces.  2. otázka je ku projektovej dokumentácii na trvalé dopravné značenie. v podstate 

rozumiem tomu tak, že smerujeme k tomu, aby sa vypracoval projekt, kde na základe uznesenia 

mesta sa bude rozširovať rezidentská parkovacia zóna, to je moje chápanie. Občania sa aj aj na 

poslaneckých dňoch kedy očakávať zmenu  novej lokality, keďže dennodenne zápasia s 

nemožnosťou parkovania. Tak aký je odhad, kedy si myslíme, že budú nové parkovacie zóny i 

keď viem, že to závisí od mesta aspoň tak nejak rámcovo. A posledná položka je nasvietenie 

priechodu chodcov na Gemerskej 3× my sme mali už tento výdavok aj v minuloročnom rozpočte, 

takže či sa jedná o presun na tento rok, a kedy sa očakáva, že bude realizácia tohto nasvietenia 

týchto prechodov na Gemerskej ulice, príp. či to už je urobené, čaká sa na naše dofinancovanie ? 

Ďakujem za zodpovedanie."  

starostka: "Nech sa páči pán Ing. , čo sa týka tej sociálnej služby, kľudne môžete pánovi 

poslancovi zodpovedať."  

p. Zahoranský: "Čo sa týka sociálnej služby,  treba to brať tak, že je to návrh rozpočtu na celý 

rok 2025. My odhadujeme vlastné príjmy od klientov, samozrejme tak ako som spomenul v rámci 

ZOSky máme potvrdené už zmluvou od štátu, že koľko financií tam dostanem, toto by už malo 

byť uzavreté a potom máme nejaké očakávania z mesta. Mesto nás koncom roka 2024 vyzvalo, 

aby sme  im predložili návrh rozpočtu v rámci opatrovateľskej služby a v rámci zariadenia 

opatrovateľskej služby. Tieto informácie, ktoré sme im dali k dispozícii, sme zahrnuli do nášho 

rozpočtu na rok 2025. V súčasnosti ako to už odznelo aj na komisiách aj na dnešnom zastupiteľstve 

mi z mesta nemáme písomne potvrdené, čo nám mesto pre tento rok zatiaľ schválilo. Preto, ak v 

priebehu najbližších týždňov, mesiacov, zistíme, že to, čo máme v pláne nebude zodpovedať 

realite, budeme musieť upraviť plán. A to máte so všetkými príjmami, ktoré plánujeme. My si 

môžeme naplánovať podielové dane a v priebehu jedného roka, tak ako to bolo ku koncu roka 

2024, štát narýchlo vláda prijala také rozhodnutie, že zobrala 30.000.000 EUR z balíka 

podielových daní a odrazu sme zistili, že nemôžeme rátať s touto sumou a sme to museli nanovo 

prerátať. To sa môže stať v priebehu jedného roka v každej oblasti v príjmovej alebo výdavkovej. 

Treba to brať tak, že schvaľujeme rozpočet na celý rok 2025, ktorý keď sa teraz schváli, každý 

mesiac sa bude aktualizovať dopĺňať a v prípade väčších zmien Vám budeme predkladať návrhy 

na úpravu programového rozpočtu, ktoré budete vy schvaľovať a následne ten rozpočet bude 

odzrkadľovať reálny vývoj.  Treba to takto brať. My nevieme, čo nás čaká pol roka, trištvrte roka, 

aké zmeny tu nastanú a  pod.. Vidíte, že prijímajú sa veci, ktoré majú bohužiaľ veľmi tvrdý a 

negatívny dopad na fungovanie samospráv. V roku 2024 chýbali mestám, aj obciam na 
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podielových daniach obrovské peniaze, milióny €. Na základe opatrení, ktoré boli v roku prijaté. 

Preto bolo rozhodnuté, že budú mestá a obce dofinancované, no našťastie bolo a my ako mestská 

časť sme z tohto objemu dostali ku koncu roka 21.000 EUR, pretože ak by sme ich nedostali, tak 

by sme skončili v strate.  Všetko sa bude vyvíjať, my na to  budeme reagovať, v závislosti od 

vývoja príjmov budeme sledovať vývoj výdavkov a budeme sa tomu prispôsobovať, aby sme 

neprekročili naše finančné možnosti. Ďakujem."  

starostka: "Ďakujem pekne pán Zahoranský, nech sa páči s faktickou poznámkou pán poslanec 

Očkaják."  

p. Očkaják: "Ďakujem pekne, ja by som zareagoval na tú opatrovateľskú službu. Ako bolo 

spomenuté, ten proces sa vyvíja to financovanie aj počas tohto roka to vôbec nebolo isté, či tie 

peniaze prídu na čas a v akej výške a ako to už bolo spomenuté, starostka tomu venovala maximum 

času, vyše 20 rokovaní a  sami to a magistráte ocenili, že ten záujem o riešenie situácie je veľký.  

Ako uviedol p. Zahoranský, z viacej strán máme potvrdené čo nám dajú a bude sa to kreovať počas 

roka, ale ako som už rozprával so zástupcami mestskej časti západ, tak tiež čakajú, či príde prvá 

platba, ako  sa to bude vyvíjať a následne budú reagovať. Čo je dobré je,  na meste majú jasný 

signál nás poslancov MČ Juh že v tomto roku nepodporia túto službu z rezervného fondu. Uvidíme, 

ako sa to bude vyvíjať a budeme na to reagovať, ďakujem pekne."  

starostka: "Čo sa týka aj z rokovaní na meste Košice tak mám informáciu, že minimálne v takej 

sume ako to bolo minulý rok nás podporia, že podržia tú službu, ale ja pevne verím, že budú nás 

financovať komplet 9,90 za hodinu ako potrebujeme, ako sú náklady na jednu hodinu. Nech sa 

páči, pán poslanec Breicha. Pardon ešte zodpovedať na otázky pána poslanca Hlinku. Tak, čo sa 

týka workout Jantárová-Ludmanská nové ihrisko, bola tam aj komisia výstavby na danom mieste 

sa pozerať. Jedná sa o workoutové ihrisko, ktoré by slúžilo všetkým obyvateľom. Je to niečo 

výnimočné, čo možno na celom Slovensku nie je, o ktoré by sme mali záujem. Pozemok takisto 

by sme museli požiadať, má to momentálne v správe mestská zeleň, by sme to museli požiadať od 

nich cez Mestské zastupiteľstvo, je na to celý proces. Pokiaľ by sme sa rozhodli, že ideme do toho 

projektu, samozrejme sú prioritné veci, ktoré chceme rušiť tento rok. To sú parkoviská, ďalej 

kontajneroviská, až v poslednom rade nové detského ihriská. Pokiaľ by sme mali záujem tieto 

financie presunúť niekde na dané parkovisko a vybudovať nové parkovisko, nevidím v tom 

problém. Nie je to priorita, aby sme takýto workout z poplatku za rozvoj vybudovali. Ďalej bola 

otázka na rezidentské parkovanie. Nezáleží to od nás, záleží to od dopravných projektantov, ktorí 

sú v Košiciach štyria. Minulý rok nám trvalo vybavenie projektovej dokumentácie od  

certifikovaného dopravného projektanta približne 4 mesiace. Následne sme podali tieto projektové 

dokumentácie na magistrát, ktorý to odstúpil na krajský dopravný inšpektorát. Myslím, že jednu 

projektovú dokumentáciu krajský dopravný inšpektorát vrátil naspäť, takže je to zdĺhavejší proces, 

ja predpokladám, že tým projektovej dokumentácie ktoré sme už podali na magistrát a boli 

prehodnotené krajským dopravným inšpektorátom, tak by mohli byť hotové, ale rezidentské zóny 

do pol roka, možno na jar ale konkrétne dátumy vám nedokážem povedať. Nasvietenie priechodov, 

dali sme do rozpočtu, momentálne nemáme žiadne podnety, čo sa týka tých nasvietení mesta 
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Košice, že by mali záujem na nich nejak pracovať, tak že je to len v rozpočte, keby sme sa rozhodli 

do toho ísť. Nech sa páči pán poslanec Breicha."  

p. Breicha: "Ďakujem pekne opäť za slovo. Vrátim sa ku tej komunitnej kaviarne, nejdem riešiť 

to čo sme tu už hovorili, ja som mal veľa krát na ten priestor  tej kolkárne, nazvem to dotazy od 

dôchodcov, to bolo ešte na konci volebného obdobia, robili trošku lobbing, či im tam neviem 

pomôcť, neboli financie, teraz nehovorím, že poďme robiť kolkáreň, nemyslím si, že pre úzku 

skupinu ľudí je to najlepšie to urobiť a investovať do toho možno desiatky tisíc, ale skôr moja 

téma smeruje, či nevieme pre túto malú skupinu, záujmovú skupinu, väčšinu dôchodcov, prispieť 

aby si z tých malých dôchodkov nemuseli platiť prenájom, či im nevieme nejako účelovo nejakým 

spôsobom v iných lokalitách, veď sú aj verejne dostupné aj bowlingové dráhy, čiže či im neviem 

nejako takto pomôcť, či už nejakou poukážkou alebo niečím, keď už budú vnímať, že teda tento 

zámer bude prekrytý iným zámerom, takže už o to úplne prídu, ak keď tam to bolo polorozpadnuté. 

Toľko k tomu. Navnímal som tam slovíčko Triton, parkovisko, atď., predpokladám, keď si dobre 

pamätám, to je parkovisko, ktoré je teraz v nájme T-systems alebo ako sa teraz, skôr pri Tritone 

sa mi naskytla otázka, či úplne padla táto otázka, my ju v rozpočte nemáme, pochopiteľne keby 

sme všetky peniažky dali tak asi nerozchodíme Triton, či vôbec stojí táto úvaha, boli tu ešte pred 

voľbami takéto informácie, že to pokúsime sa nejak rozchodiť, ale ja chápem, že náš rozpočet nie 

je na to stavaný, ale možno mesto, či nemáte tieto kuloárne informácie. Ďakujem pekne."  

starostka: "Čo sa týka bowlingu,  bowlingová dráha dlhé roky v Spoločensko relaxačnom centre 

nebola využívaná, hovorím, pokiaľ v budúcnosti budeme mať tie financie, budeme to vedieť 

poskytovať občianskym združeniam. Pokiaľ prídu naši seniori s nejakým občianskym združením, 

tak im kľudne poskytneme aj poukážky na bowling v iných mestských častiach a pracujeme na 

petangovom ihrisku, aby sme mali aj tuná dole na juhu petangové ihrisko, kde by mohli naši seniori 

hlavne v letných mesiacoch hrať túto hru. Triton - 63 vlastníkov, nevyvlastnené pozemky, súdne 

spory s mestom, je to reálne ? Z pozície mestskej časti ? Nie je, takže a čo sa týka na úrovni  

rokovaní s mestom Košice, keď som rokovala s pánom riaditeľom, aj s pánom primátorom a sa mi 

vyjadrili, že veľkú časť financií investovali do krytej plavárni, tam sa majú chodiť kúpať južania. 

Nech sa páči pán poslanec Knap s faktickou poznámkou."  

p. Knap: "Dnes na poslaneckom dni ma navštívil jeden z prítomných budúceho petičného výboru, 

kde na Rastislavovej 72 - 74 dnes vyhodili všetkých obyvateľov s autami. Súkromný investor 

zabral parkovisko. Neviem, či o tom viete, takže ľudia nemajú od dnes kde parkovať, 15 

parkovacích plôch. On práve hovoril, že ako rodina vlastnia pozemok pri Tritone. Či ich oslovil v 

poslednej dobe úrad, lebo majú veľkú parcelu a na 2. strane sa vyjadril, že zároveň už má 

informácie, že ich osloví developer na nový projekt Triton rezort. Jednu štvrtinu vlastní mesto. 

Triton rezort. Spoločnosť Ford Scilcar, ktorá vlastnila obrovskú parcelu na Tritone ju pred dvoma 

mesiacmi predala. Tiež sa pýtali, koľko ľudí ich oslovilo. Nebudem komentovať, tzn Triton bude 

slúžiť tým, ktorí si tam kúpia byt. To je informácia, ktorú som mal práve cez poslanecký deň. 

Ďakujem."  
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starostka: "Daný pozemok má v územnom pláne športovo rekreačné využitie, aby bola zmena 

účelu využitia pozemku, aby tam mohli byť vystavané bytové domy, tak to musí prejsť mestským 

zastupiteľstvom, takže budeme mať na mestskom zastupiteľstve možnosť o tom hlasovať a 

predpokladám, že všetci vieme, že pokiaľ sú tam súdne spory, tak sa to neuzatvorí ani zajtra, ani 

pozajtra a môžu tam byť väčšinový vlastníci.  Aj mesto aj Silcar. Nech sa páči pán poslanec 

Blanár."  

p. Blanár: "Ďakujem za slovo pani starostka. Ja by som asi v 1. rade chcel poďakovať kolegom, 

či už mojim kolegom, poslancom, p. Zahoranskému, že detailne vyškolil pána poslanca Knapa, 4 

volebné obdobia nestačili na to, čo je prevádzkový náklad, čo kapitálový výdavok, čiže ja si 

myslím, že je jasné, že po dnešnom dni nám, čo ideme, z čoho hradiť alebo čo je v tomto návrhu, 

preto my sme nejak vlastne stotožnený s týmito konkrétnymi akciami, čo sú navrhnuté v tomto 

rozpočte.  Načo chcem vo svojom príspevku hlavne upozorniť, je fakt, že pre rok 2025 mesto má 

rozpočet prijatý. Rozpočet sa prijímal v decembri a máme tu na štyroch mestských poslancov z 

klubu, ktoré podporujú primátora Poláčeka. Rozpočet bol navrhnutý tak, že finančné krytie na OS-

ku a na ZOS-ku v rámci mesta nie je dostatočné, nie je navýšené a vieme, že ten finančný problém 

tu bude.  Takže moja otázka je, ako páni poslanci, minimálne traja kandidáti na starostu, 1 starosta 

si predstavujete fungovanie tento rok mestskej časti juh. Ak by ste dnes boli štatutármi a na tejto 

stoličke sedeli, aký rozpočet by ste pripravili vy pre OS a ZOS? Na meste ste odklepli rozpočet, 

ktorý neráta s dostatočnou výškou,  je len tak nastavené financovanie ako bolo v roku 2024. 

Mestská časť na fungovanie OS a ZOS v roku 2025 nemá vyčlenené financie v tomto rozpočte a 

my dnes máme odsúhlasiť rozpočet. Ja by som bol rád, keby sa vyjadrili minimálne dvaja poslanci 

môžu okamžite, verejnosti dáme slovo, keď sa prihlási. Ako hlasujte na meste pri schvaľovaní 

rozpočtu, keď vedome viete, že tento rozpočet na túto sociálnu službu je nepostačujúci. Všetci ste 

vedeli, že v roku 24 nás to stálo cca 90 000 v určitých úsporných opatreniach.  Ten message išiel 

z mestskej časti juh, že v roku 25 to už nezvládame finančne a ani to nedáme. Dnes máme rozpočet 

na stole a tvárime sa, že nejak to bude. Pani starostka aspoň férovo povedala, že nemá nič 

dohodnuté, a čaká od mesta možno do konca februára ako sa mesto vyjadrí.  A my dnes máme 

schváliť rozpočet. A otázka tu stojí a moji kolegovia sa pýtajú, či schválime tento rozpočet tak ako 

je postavený alebo ostaneme ďalej v provizóriu a počkáme do februára, ako sa mesto rozhodne, 

škrtneme určité investičné výdavky a budeme sanovať OS a ZOSožko Jožkom alebo ideme do 

likvidácie. Vosky, čiže ja by som rád by ste sa tomu vyjadrených je tu diskusia máme ten tento 

bod, lebo tváriť sa ako keby došlo bez vás alebo mimo Vás. Ale vy ste tie financie odklepli. Takže 

by som poprosil, aby ste sa vyjadrili k tomuto bodu, financovaniu.  Ako ste videli, viacero 

poslancov má s tým problém, táto položka v rámci vyjasňovania a prípravy rozpočtu nám nebola 

dostatočne vysvetlená. Ďakujem."  

starostka:" Nech sa páči, máme tuna hosťa mestského poslanca pána Patrika Géciho, prihlásil sa 

o slovo, tak nech sa páči."  

p. Géci, mestský poslanec: "Príjemný dobrý večer, pani starosta ďakujem veľmi pekne za slovo. 

Prišiel som ako občan, nie ako poslanec mesta, ale keď už ma kolega vyzval, tak budem reagovať. 
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Dnešným mojím zámerom nebolo to vystúpiť, ale prísť si vypočuť debatu, ale keď sme sa už 

dostali k pracovným veciam, tak budem sa snažiť to zhrnúť aspoň trošičku. Všetci, ktorí sme tu, 

sme mestskí poslanci, všetci sme reagovali na priority mesta, ktoré boli mestom predložené v 

rámci rozpočtu na rok 25 a keď ste sa ma spýtali pán poslanec, ako by som reagoval, určite by som 

ten projekt, ktorý bol vyhlásený, by som ho dotiahol do konca, tzn., tak ako to stihla Mestská časť 

Dargovských hrdinov ako to stihla Mestská časť západ, určite by som to stihol, keby som bol 

starosta, čo nie som, ale určite by som vynaložil všetky sily a prostriedky na to, aby som to stihol, 

lebo keď to vedeli stihnúť oni, prečo sme to nestihli my.  A keď pôjdete za pánom starostom zo 

severu, tak mali to pripravené za 3 dní a poskytli im všetky finančné prostriedky na krytie tejto 

sociálnej služby a ešte budú musieť vrátiť. Lebo vyčerpali len 650 000 z 890 000, ktoré im boli 

schválené, len 650. Nevedia to celé vyčerpať a mesto Košice, tým pádom táto služba v mestskej 

časti sever nestojí nič.  Mesto Košice nestojí nič. Západ nestihol, juh nestihol. Ja sa nemusím, vy 

ste ma vyzvali, pán poslanec celý čas pozerá na mňa ako keby som bol ja starosta a ja za to 

zodpovedný. Ja nemusím hovoriť, ja som to uviedol ako príklad ja som dal príklad 2 mestské časti, 

ktoré uspeli. Reálne riešenie, súčasná situácia bohužiaľ. Len viete..."  

starostka: "Páni, páni, s kľudom."  

p. Géci: "V rámci Slovenska a výzvy, neboli úspešné tri obce. Jedna jediná na strednom 

Slovensku, Mestská časť Košice-juh a Mestská časť Košice-západ. Nedávam to za vinu pani 

starostke, len proste je tu nejaký aparát, ktorý za toto zodpovedá a niekto by tú zodpovednosť mal 

niesť. Lebo keď sa niekto prihlásil a bol schopný to spracovať a uspieť, tak mi povedzte prečo len 

3 obce z prihlásených, resp. 3 obce, ktoré poskytujú túto službu boli neúspešné.  A jednou z nich, 

sme aj my. Čiže ako ja teraz nerozumiem, čo sa očakáva od mestského poslanca, ktorý jedným 

hlasom alebo aj my štyria nie sme schopní tento stav zmeniť, lebo mesto jasne deklarovalo, že 

poskytne len tie finančné prostriedky, ktoré sú schválené v rozpočte a za tieto sme všetci hlasovali, 

aby aspoň tieto boli prerozdelené. Tzn., pokiaľ si dobre pamätám zariadenie opatrovateľskej 

služby v rámci verejných poskytovateľov 300.000 EUR sú sa mi zdá že sú 3. Tie 3 sa mi zdá, že 

sú Dargovských hrdinov a ešte aj jedna Mestská časť a v rámci terénnej opatrovateľskej služby je 

tam schválená suma niekde na úrovni 1,1 000 000. 1,1 milióna bude prerozdelená pre mestskú 

časť juh a mestskú časť západ. Lebo Dargovských hrdinov a sever to má vykryté vlastne z toho 

operačného programu, ktorého žiadali. Lenže tam nebolo o tom, že kto vyhrá, kto nevyhrá. Ten, 

kto sa zapojil, tak bol úspešný, keď stihol v tom danom čase.  Lenže výzva bola vyhlásená v 

nejakom termíne, v nejakom čase dole do vyčerpania všetkých finančných prostriedkov, ktoré tam 

boli alokované. A ja nebudem teraz čakať v 2 týždne, 3 týždne, tak urobil všetko pre to, aby som 

to stihol čo najskôr. Sever to urobil za 4 dni. Teraz ja netvrdím, že mohli, mali alebo nemali, ja len 

poukazuje na to, že niekto stihol. Niekto to stuhol, prihlásil sa a bol úspešný.  Všetci, ktorí sa 

prihlásili v nejakom primeranom čase. všetci boli úspešní. Neúspešní boli len 2 mestské časti a 1 

obec. My, západ a ešte 1 obec. Určite už ktokoľvek by bol starosta, nebudem sa spoliehať na 

vedúceho, ktorý mi povie overím si to, je to tak, nie je to tak ?  Ale ja nechcem tento stav teraz, to 

už bolo, už to nevrátime, proste je to tak. Len momentálne...."  
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starostka: "Ďakujem veľmi pekne za informácie pán poslanec."  

p. Géci: "Ja ešte jednu vec, ak môžem pani starostka, mesto jasne deklarovalo v roku 24, že v 

podstate všetci, ktorí poskytujete túto službu, urobte všetko pre to, aby ste tieto zdroje získali, lebo 

my nemáme peniaze, resp. nebudeme mať navyše, aby sme to mohli v tomto veľkom objeme 

zadotovať. Tak osobne si myslím, že v konečnom dôsledku to bude musieť mesto túto službu 

zatiahnuť, lebo iná možnosť nebude. Tí ľudia starostlivosť potrebujú, ten proces vrátenia tej 

opatrovateľskej služby nie je taký jednoduchý, že teraz vy sa dnes rozhodnete a zajtra im to vrátime 

a mesto si to zoberie, čiže toto takisto bude nejaký nejaký čas trvať a nikto si nezoberie na triko 

to, že by vlastne všetkých tých starkých a tých odkázaných by nechali bez tejto služby. V súčasnom 

stave je ten stav nemenný, rozpočet je schválený je krytý v tom hrubom prepočte niekde ja si 

myslím, že na polovicu roka prevádzky tejto sociálnej služby, no predpokladám, že potom niekedy 

v priebehu času sa tomuto budú musieť mestskí poslanci tomuto venovať. Len stav bol ten, že keď 

nebudete hlasovať za ten rozpočet, ktorý bol predložený, keby neprešiel, tak v podstate nie je krytá 

ani tá časť tých finančných prostriedkov, ktoré sú tam momentálne. V podstate ostala by aj Zos-

ka ako taká, lebo v tej ZOSke je tam tých 30 000 tzn., juh sa mi zdá, že trošku viac ako 100 000 

viac ako tretina nemám neviem to presne, lebo nevenujem sa sociálnej oblasti, ale tá ZOSka je 

tam, ten nedostatok je vykrytý, a opatrovateľská vznikla a vlastne opatrovateľská služba terénna 

minimálne z tej polovičnej časti. Lenže keby sme neboli hlasovali a rozpočet by nebol prešiel tak 

nebude ani toľko a zase by sme boli v provizóriu, zase by starostke neodpovedali tak ako jej 

neodpovedajú, len dnes aspoň máme istotu časti peňazí. Dovtedy bez rozpočtu by sme nemali nič, 

takže len toľko ďakujem veľmi pekne ešte raz."  

starostka: "Ďakujem veľmi pekne za informácie. Ja mám od samotného pána ministra sociálnych 

veci pána Erika Tomáša iné informácie, že bolo tam viacero mestských časti, aj z Bratislavy, ktoré 

neboli úspešné a zase na 2. strane pokiaľ máš tu obec, tak mi môžeš  poskytnúť, že ktorá obec 

nebola úspešná a aby som sa dokázala s ňou spojiť a čo sa týka mestskej časti sever, tak práve 

preto bola úspešná alebo deň predtým mala telefonát, prihláste sa do výzvy televízii, lebo zajtra 

bude uzatvorená. My sme to šťastie nemali, takže tu sa nejedná o šikovnosť, ale o šťastie. Lebo aj 

sever váhal aj Dargovských hrdinov. S faktickou poznámkou pán poslanec Tobák."  

p. Tobák: "Ďakujem pekne, takže sme sa nedozvedeli nič nové, ani  riešenie situácie a ďakujem 

pekne, len by som chcel poprosiť, aby sme držiavali rokovací poriadok, môže sa prihlásiť do 

diskusie aj v podstate člen mestského zastupiteľstva, teda poslanec mestského zastupiteľstva, vy 

mu môžete udeliť slovo, ale potom treba merať čas 5 minút, toto trvalo 8 alebo koľko a treba to 

nejakým spôsobom limitovať. Ďakujem pekne."  

starostka: "Ďakujem pán poslanec, nech sa páči, pán poslanec Breicha."  

p. Breicha: "Ďakujem za slovo. Ďakujem aj za vystúpenie, každý názor je hodnotný v tejto 

situácii. Nejdem hodnotiť teraz čo bolo minulý rok, ja osobne teraz schvaľujem a mám schváliť 

rozpočet, očakáva sa na 25. teda. Mňa zaujíma čo sa urobí v 25 len som smeroval  otázky, 

nehľadám nejakého vinníka v minulosti a v iných obciach a podobne. Bolo by zaujímavé, či sme 
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to zbabrali my a západ, dve najväčšie mestské časti v Košiciach. Verím aj kuloárnym veciam, že 

mohli vzniknúť a nebavme sa o nejakých hoaxoch a nepotvrdených veciach a pod. Mňa trápi to a 

otázka bola smerovaná  aj kolegom určite na to, že ide o jednotlivých starčekov, starcov, starenky, 

chorých ľudí, mňa zaujíma to, aby sme sa o nich postarali a v tomto roku, aby sme sa postarali. 

Ich tiež netrápi, odkiaľ prídu tie peniažky, ich trápi či za nimi príde tá sestrička, opatrovateľka atď, 

čiže tu, ak ste aj hovorili pán mestský poslanec, že teda áno, dá sa to stále meniť, ok, poďme, 

máme desatinu  celého zastupiteľstva, 41 je Vás tam pokiaľ viem, takže otvorte tú tému kľudne, 

neúkolujem Vás, len hovorím, že kľudne to môžete otvoriť.  Na dnes táto informácia možno stačí, 

zajtra poďme niečo iné na túto tému riešiť. Možno táto odpoveď aspoň u mňa bola očakávaná. Nie 

je to šetrenie, ale dobre uviedli ste celú problematiku.  Ja viem trošku inú verziu, ale ok.  Je 25, 

peniažky reálne nemáme,  ak sú v rozpočte ok. Prídu zajtra ? Koniec januára 25, jedna dvanástina 

mala byť vyčerpaná v podstate a nemáme ju tu. Čiže mňa toto trápi, že čo povieme tým ľuďom. 

Platy nebudú ?  Musia byť, však odrobili si ten január, nemôžme ich nechať tak, však sorry, boli 

aj sviatky, žiadne príplatky...prepáčte nula. Takže, takto to nemôže byť a ani jedna dvanástinu z 

minulého roka to nevykryje, pretože sa mení legislatíva a tak ďalej. Skôr v tejto sfére, aj keď nie 

ste niekto v sociálnej oblasti nepôsobíte toto je úplne nad všetky sféry, tak sa jednoducho k tomu 

vráťte na meste. Môj jednoduchý návod. My sa k tomu viac krát v roku vraciame  k rozpočtu, nie 

je to, že ak sa dnes niečo schváli sa zabetonuje a 12 mesiacov nič. Ja viem, že ani vy to tak nemáte 

tak poďme týmto smerom a pomôžte nám prosím vás týmto smerom, čiže nie mne."  

starostka: "Pán poslanec čas, faktická."  

p. Breicha: "Dobre, ďakujem."  

starostka: "Nech sa páči pán poslanec Očkaják."  

p. Očkaják: "Ďakujem pekne. Mne sa celkom páči táto diskusia k rozpočtu a som rád, že aj Vilo 

sa zapája, je to presne dôkaz toho, že my sme všetky tieto veci na tých pracovných rokovaniach 

prebrali a kľudne sa ich Vilo môžeš zúčastniť  a naozaj sme tú opatrovateľskú vysvetlili z 

viacerých pohľadov strán.   Čo sa týka Patrika, ja to chápem ako mestského poslanca, rozpočet 

mesta nie je len o opatrovateľskej službe, ale aj o viacerých projektov, vecí, ktoré  môžu dávať 

zmysel, preto ako daný poslanec v globále hlasuje za, aj keď to možno nie je výhodné pre mestskú 

časť. Vrátil by som sa ešte k tej opatrovateľskej ako to bolo vysvetlené mne zo strany zástupcov 

Furče a Severu, naozaj v niektorých prípadoch tá výzva nebola povedzme tak pripravená , aby 

mali všetci v dostatočnej miere vopred stanovené podmienky, niekto ich mal informácie 

dôvernejšie, vedel reagovať rýchlejšie a jedna obec Senec alebo Senica  bola medzi prvými a 

nebola úspešná.  A nebola úspešná z toho dôvodu, že tam nebol stanovený termín, že by nestihla 

termín výzvy, neúspešné boli 3 obce, lebo tam bolo málo finančných prostriedkov aký mal byť a 

keď sa pozrieme na MČ Západ, Jožko to môže potvrdiť , tam je šikovná pani vedúca sociálneho, 

majú šikovné vedenie, tak si nemyslím že oni tiež niečo zanedbali. Proste neboli úspešní pre x 

dôvodov. A na záver by som chel dať takú myšlienku  poprosiť v mene južanov, je to citlivá téma, 
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jedná sa o starých ľudí , aby naozaj naši mestskí poslanci, za MČ Juh počas roka lobovali  za to 

aby,  to financovanie bolo v takej výške ako má byť. Ďakujem pekne."  

starostka: "V iných obciach, čo boli úspešní, tak tie peniaze, ktoré získali z projektu, tak ich 

použili na opatrovateľskú službu a bežné podielové dane si takto mohli ušetriť. My miesto toho 

keby sme aj boli úspešní v projekte, tak by sme sa suplovali financie, účelový transfer z mesta, že 

by tieto peniaze neostali nám, že by sme nemali to duplicitné financovanie, ale by sme mali 

krátené." pán poslanec Knap.“  

p. Knap: "Dobre, budem vecný, nie osobný ako niektorí, to nemá význam to komentovať. 

Prejdime späť k sociálnym službám. Je možné, že niektorá mestská časť dostala kuloárnu 

informáciu, v ten deň vypracovala projekt, aj ho podala, sa pýtam?"  

starostka: "Všetko je možné."  

p. Knap: "Dostala si kuloárnu informáciu, za 1 deň je možné vypracovať sociálny projekt aj ihneď 

ho podať a byť schválený? Dobre, na to si odpovieme neskôr. Poďme ku severu. Keď sever to 

stihol, neviem či to vedia na západe, možno to povie náš kolega, poslanec či na západe to vedia 

vypracovať za 24 hodín ? Ako je možné, že sever vedel si to ustrážiť v rozpočte a my ako mestskí 

poslanci, čo nám bolo vytknuté sme to neustrážili, tak snáď štatutár si to ustráži, keď má čísla z 

mestskej časti koľko potrebuje pre budúci rok a vidí tam, tvrdí, že koľko mu chýba. Dáva to 

logiku? No ja tie čísla nemám. Ja neviem, či ich má kolega ?  No keď si to ustrážil starosta Severu, 

Dargovských hrdinov, prečo sa to neustrážilo na juhu?  To znamená, kolega môžeš školiť, môžeš 

si otočiť zrak smerom nahor a potom uvidíš realitu." starostka: Nech sa páči s faktickou p. poslanec 

Blanár."  

p. Blanár: "pána Knapa školiť nebudem, to nemá význam,  prihlásil som sa s faktickou len preto, 

že chcem dať, procedurálny návrh a nejde cez naše hlasovanie hlasovacie zariadenie tu zmačknúť, 

takže, ja by som poprosil pani starostka dám procedúru, vyhlásme päťminútovú prestávku, dajte o 

tom hlasovať. Ďakujem."  

starostka: "Dávam procedurálny návrh - hlasovanie o 5 minútovej prestávke, nech sa páči 

hlasujte.  

Číslo hlasovania: 3 

Číslo bodu: 2. 

Návrh Programového rozpočtu Mestskej časti Košice - Juh na roky 2025 2027 - Prestávka 5 

min. 

Poslanci miestneho zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

Za: 11 

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

Nehlasovali: 1 

Prítomní: 11 
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starostka: "Za 11, proti 0, zdržalo sa 0, konštatujem, že tento návrh prijatý bol, 5 minútová 

prestávka, čakám Vás 17:55.“  

-----------------------------------------------5 minútová prestávka-------------------------------------------- 

starostka: "Prezentovaných 12. Poprosím, aby sa poslanci prezentovali. Tak, prezentovaných 12, 

sme uznášaniaschopní. Cez prestávku ma poprosil ešte vedúci ekonomického oddelenia p. inžinier 

Zahoranský o slovo. Nech sa páči."  

p. Zahoranský: "Ďakujem, mám 2 veci, čo sa týka ešte tej opatrovateľskej služby a toho 

národného projektu. Pôvodným zámerom národného projektu bolo zlepšiť kvalitu poskytovaných 

služieb, tzn., štát sa rozhodol vyčleniť finančné prostriedky mestám obciam, aby tieto služby mohli 

poskytovať na kvalitnejšej a lepšej úrovni. My sme sa dostali do situácie, že tieto finančné 

prostriedky, ktoré by sme získali z národného projektu v tej sume nám mali byť krátené z mesta 

Košice. Navyše tak ako to odznelo, a aj to sme argumentovali  pri rokovaniach s mestom, nebol 

právny nárok na získanie týchto finančných prostriedkov z národného projektu. V súvislosti s tým, 

je ďalšia informácia, ktorú som dostal pri rokovaniach, keď sme boli na meste Košice, kde boli aj 

zástupcovia mestskej časti sever, rozdiel medzi podaním našej žiadosti o tieto finančné prostriedky 

z národného projektu a žiadosti Mestskej časti sever bol jeden jediný deň. To neboli týždne, alebo 

neviem koľko dní. Bol rozdiel jeden jediný deň. Tak ako bolo povedané, mám informáciu, že aj 

obec, ktorá podala, ešte pred tým, tak nebola úspešná.  Toľko na doplnenie k opatrovateľskej 

službe, čo sa týka toho rozpočtu nášho a to, že nemáme informácie z mesta Košice my 

potrebujeme, ak chceme riešiť vo vzťahu k našim obyvateľom a vo vzťahu k vašim požiadavkám 

hlavne, čo sa týka investícií, aby sme všetko stihli, tak ako máme naplánované ako sme si spoločne 

povedali na týchto rokovaniach, čo sme pretavili aj do návrhu rozpočtu potrebujeme, aby bol 

rozpočet schválený. Pretože ak rozpočet nebude schválený tak sa nevieme pustiť do tých investícií, 

ktoré chceme v tomto roku stihnúť. V závislosti od vývoja situácie ako som povedal budeme 

reagovať na to, budeme predkladať návrhy a zmeny a platí  vždy základné pravidlo, že môžeme 

míňať toľko, koľko nás spustila financie a keď ten príjem nepríde, budeme to samozrejme riešiť, 

budeme Vám predkladať návrh na zmenu rozpočtu a budeme situáciu v priebehu roka meniť podľa 

toho ako sa bude situácia reálne vyvíjať. Ďakujem."  

starostka: " Ďakujem veľmi pekne, tak myslím, že ku v návrhu programového rozpočtu mestskej 

časti bolo dnes už všetko prejednané, prediskutované, všetky pripomienky, témy  a už je to len na 

Vás poslanci, ako sa rozhodnete svojim hlasovaním a že, či tento návrh rozpočtu na rok 2025 

podporíte alebo nie. Tak poprosím o prednesenie návrhu návrhovou komisiou.“  

Návrhová komisia: Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti Košice – Juh v súlade s § 11 ods. 4 

písm. b) zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov, s § 14 

ods. 3 písm. d) zákona SNR č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov a v 

súlade s ustanovenia zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o 

zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov 

A) berie na vedomie 
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Stanovisko kontrolóra Mestskej časti Košice – Juh k Návrhu Programového rozpočtu Mestskej 

časti Košice - Juh na roky 2025 – 2027. 

B) schvaľuje 

1. Programový rozpočet Mestskej časti Košice – Juh na rok 2025: 

v € 

Príjmy celkom 4 448 126 

Výdavky celkom 4 385 695 

Rozdiel - prebytok 62 431 

Bežný rozpočet 

Príjmy 3 445 595 

Výdavky 3 460 595 

Rozdiel - schodok -15 000 

Kapitálový rozpočet 

Príjmy 384 783 

Výdavky 925 100 

Rozdiel - schodok -540 317 

Finančné operácie 

Príjmové 617 748 

Výdavkové 0 

Rozdiel - prebytok 617 748 

2. použitie Rezervného fondu na rok 2025 vo výške 390 800 € v súlade s § 15 ods. 2 zákona č. 

583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov. 

C) poveruje 

starostku Mestskej časti Košice – Juh v súlade s § 11 ods. 4 písm. b) zákona SNR č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov, s § 14 ods. 3 písm. d) zákona SNR č. 401/1990 

Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov, s § 14 ods. 2 zákona č. 583/2004 Z. z. 

o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení 

neskorších predpisov ako aj v súlade so Zásadami hospodárenia s finančnými prostriedkami 

Mestskej časti Košice – Juh aktualizovať Programový rozpočet: - o účelovo určené prostriedky 

poskytnutých zo štátneho rozpočtu, z Európskej únie a iných prostriedkov zo zahraničia 

poskytnutých na konkrétny účel, z rozpočtu iného subjektu verejnej správy a darov, ak darca určí 

účel daru, - o prostriedky krátkodobých návratných zdrojov financovania na vyrovnanie časového 

nesúladu medzi príjmami a výdavkami bežného rozpočtu a nevyčerpaných prostriedkov z 

predchádzajúcich rokov v rámci príjmových a výdavkových finančných operácií, - o nevyhnutné 

zmeny v priebehu rozpočtového roka rozpočtovými úpravami v časti bežného rozpočtu do výšky 

10 % a v časti kapitálového rozpočtu do výšky 2 % schváleného rozpočtu. 

 

D) berie na vedomie 
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Programový rozpočet Mestskej časti Košice – Juh na roky 2026 a 2027 v zmysle predloženého 

návrhu. Súčasťou tohto uznesenia je tabuľková časť Programového rozpočtu Mestskej časti Košice 

–Juh na roky 2025 - 2027."  

starostka: "Ďakujem pekne, nech sa páči poprosím o hlasovanie.“ 

Číslo hlasovania: 4 

Číslo bodu: 2. 

Návrh Programového rozpočtu Mestskej časti Košice - Juh na roky 2025 2027 - 

Poslanci miestneho zastupiteľstva hlasovali nasledovne: 

Za: 2 

Proti: 1 

Zdržali sa: 9 

Nehlasovali: 0 

Prítomní: 12 

 

starostka: "Za  2, zdržalo 9, proti 1,  konštatujem, tento návrh prijatý nebol.“ 

K bodu: 3 Záver 

_____________________________________________________________________________ 

starostka: "Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, program dnešného zasadnutia 

miestneho zastupiteľstva sme vyčerpali. Ďakujem vám za účasť na dnešnom zasadnutí a rokovanie 

končím. Žiadam vás, aby ste hlasovacie karty pred odchodom odovzdali nášmu informatikovi. 

Ďakujem veľmi pekne." 

 

 

....................................................     ...................................................... 

JUDr. Ivana Bieleková                      Ing. Anna Súkeníková 

        prednostka           starostka MČ Košice – Juh       

   

 

Overovatelia :        

Mgr. Adam Očkaják, MBA    ........................................................... 

poslanec MZ :               

   

     

  21.2.2025 

Overil dňa : ......................... 

        

Ing. Erich Blanár                                               .......................................................... 
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poslanec MZ :  

 05.03.2025  

Overil dňa : ............................. 

 

Zápisnica vyhotovená dňa: 13.02.2025 

Spracovala na základe zvukového záznamu: 

Zapisovateľka : Mgr. Marcela Zeleňáková  ............................................................. 

 

 

 


